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SKUPStlNA CRNE GORE

PODGORICA

Obavje^tavamo Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstinc
Cme Gore, ovlasceni predstavnik Kluba poslanika rrianjinskih p^ija,
potpredsjednik Skupstine Cme Gore Genci Nimanbegu, postaviti _ pitanje
predsjedniku Vlade Cme Gore na jedanaestoj - posebnoj sjednici Prvog
redovnog (proljecnjeg) zasijedanja u 2018. godini koja je zakazana za 18. jul
2018. godine.

Sef kluba poslanika,
mr Ervin Ibrahimovic

Klub poslanika Bosnjacke stranke, koalicije „Albanci odlucno" i Hrvatske gradanske inicijative
Kancelarija br. 11 tel/fax: +382 20 404 508



E RE DEMOKRATIKE
Bui. Skenderbeu pn/bb 85360 Ulqin/Ulcinj Tel:. +382 030 401 760 info@forca.me

skupStina crne gore
Pitanje za Predsjednika Vlade

g. Dusko Markovic

Ulqin/UIcinj, 15.07.2018
Br.Nr. 15-07-pK/18

Postovani Predsjednice Vlade Markovicu,

U skladu sa clanom 187. Poslovnika Skupstine Crne Gore, kao ovla§ceni
predstavnik Kluba poslanlka BS, koallcije "Shqlptaret te vendosur" Albanci
Odiucno i HGI upucujem Vam sljedece pitanje:

Kako Vlada Crne Gore I VI cljenlte rezultate kojl su ostvareni
impiementacijom Zakona o planiranju prostora I izgradnji objekata? Kojl su
preiimlnarnl zahtjevi kojl su upuceni za legallzaciju objekata do roka od 15 Jula
2018 godlne? Kako ocjenjujete rad inspekcijsklh organa od usvajanja Zakona
do danas? Sto je uzrok da se divija gradnja usvajanjem ovog zakona, krajem
2017 godlne, ne da se nije zaustavlla vec je primila novl zamah?

Obrazlozenje

Kod usvajanja novog Zakona o planiranju prostora i Izgradnji objekata, u
debati je receno da ce se uvesti red u planiranju prostora, te da ce Ministarstvo
preuzlmanjem inspekcija, zaustaviti divlju gradnju.

lako I tada i sada sam na jasnim pozicijama da je to bio los zakon, previse
abstraktan i tesko primjenljiv, cijenim da je ucinak tog zakon mall, dok je u sferl
zaustavljanja divlje gradnje njegov ucinak negatlvan cak I u odnosu na
predhodnl zakon.

Ocekujem i pisani Odgovor

S postovanjem.

Genci Nimanbegu,
potpredsjednik Skupstine

poslanik koalicije „Shqiptaret te Vendosur / Albanci Odiucno"
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 18. jula 2018. godine, kako bi isti bill dostavljeni
uvazenixn poslanicima.

S uvazavanjem,

Markovic
^ H/ o



Klub poslanika Bosnjacke stranke, koalicije „Shqiptaret te vendosur - Albanci
odiucno" - Forca, DUA i AA i Hrvatske gradanske inicijative

Genci Nimanbegu

POSLANICKO PITANJE

Kako Vlada Crne Gore i Vi cijenite rezultate koji su ostvareni implementacijom Zakona a

planiranju prostora i izgradnji objekata? Koji su preliminarni zahtjevi koji su upuceni za
legalizaciju objekata do roka od 15. jula 2018. godine? Kako ocjenjujete rad inspekcijskih
organa od usvajanja Zakona do danas? Ito je uzrok da se divija gradnja usvajanjem ovog
zakona, krajem 2017. godine, ne da se nije zaustavila vecje primila novizamah?

Obrazlozenje

Kod usvajanja novog Zakona o planiranju prostora i izgradnji objekata, u debatije receno da
te se uvesti red u planiranju prostora, te da ce Ministarstvo preuzimanjem inspekcija, zaustaviti
divlju gradnju.

lako i tada i sada sam na josnim pozicijama da je to bio los zakon, prevse abstraktan i tesko
primjenljiv, cijenim da je ucinak tog zakona mall, dok je u sferi zaustavljanja divlje gradnje
njegov ucinak negativan cak i u odnosu na prethodni zakon.

Ocekujem i pisani Odgovor.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

PostovanI poslanice NImanbegu,

Zahvaljujem na postavljenom pitanju, jer ga dozivljavam kao priliku da u pravo vrijeme i na,

pravom mjestu razgovaramo o legallzaciji objekata; kao jednoj od najaktuelnijih tema ovih

dana. Tome umnogome doprinosi cinjenica da je 16. jula istekao rok za podnosenje zahtjeva

u okviru ove zakonske mogucnosti; kakp ste i sami konstatovali.

Dozvolite da prije svega nego dam odgovore na nekoliko aspekata Vaseg pitanja, podsjetim da

se prije usvajanja Zakona o planiranju prostora i Izgradnji objekata krajem 2017. godine, na

relativno malom prostoru Crne Gore (teritorija od 13.812 km2) postojalo preko 600 razlicitih

pianskih dokumenata.

Novim Zakonom predvideno je da sva zapoceta planska dokumentacija treba biti usvojena do

1. oktobra ove godine, nakon cega se obustavija rad na njoj, buduci da se pristupa izradi novog

plana za teritoriju cijele Drzave, koji ce biti izraden u naredne tri godine.

Takode, cjelokupni proces podrazumljeva neposredni angazman predstavnika lokalnih

samouprava, od planiranja do revizije, sto je snazenje njihove nadlezriosti 1 uticaja u odnosu

na ranija rjesenja. Istovremeno, u nacelima Zakona nasia se i obaveza uskladenosti svih

pianskih dokumenata sa potvrdenim medunarodnim sporazumima, deklaracijama i

konvencijama, koje se odnose na oblast pianiranja I uredenja prostora.

imajuci u vidu navedeno, nesporno je da je da smo se usvajanjem ovog Zakona pribliziii

medunardnim standardima, a oclgledno i evidentno doprinijeli racionalizacijl procedure u ovoj

vaznoj oblasti.

U vezi sa druglm pitanjem, podsjecam da je prema podacima Uprave za nekretnine na teritoriji

Crne Gore izgradeno oko 40.000 bespravnih objekata, dok prema podacima baziranim na

studiji siucaja, a prema informacijama kojima raspoiaze Ministarstvo odrzlvog razvoja i

turizma, ovaj broj je znatno ved i krece se do 100.000 objekata, sto se odnosi I na dogradnje i

nadogradnje iegalnih objekata.

Zbog toga je stupanjem na snagu Zakona o planiranju prostora i izgradnji objekata zapocet
postupak iegaiizaclje bespravnih objekata, kao jedan od najvaznijih procesa u okviru
uredivanja ove oblasti.

Stoji dnjenica da je u pocetku evidentiran mail broj podnijetlh zahtjeva. Medutim, i pored
odredenih nedoumica i nejasnoca koje su pratile ovaj proces, pa I opstrukcija u posljednjih

mjesec dana registrovan je znacajan porast broja podnijetlh zahtjeva za legalizaclju.

Procjenjuje se da je do isteka roka za legalizaclju bespravnih objekata, jedinicama lokalne
samouprave podnijeto vise desetina hiljada zahtjeva, sto je veliki procenat posmatrano u



svijetiu zvanicnog podatka Uprave za nekretnine od 40.000 registrovanih nelegalnih objekata,

koji sam pomenuo. Najvise zahtjeva podnijeto je u Podgorici, Baru, Herceg Novom, Budvi i

Ulcinju.

Sto se tice Vaseg treceg pitanja - efikasnosti inspekcijskog nadzora, podsjecam da je cilj

formiranja urbanisticko-gradevinske inspekcije bilo objedinjavanje poslova cetiri inspekcije

(zastite prostora; urbanisticke; gradevinske; i dijela poslova komunalne Inspekcije koji se

odnosi na izgradnju privremenlh I pomocnih objekata) - cime se sprecava pojava sukoba

nadleznosti 1 obezbjeduje efikasno 1 centralizovano inspekcijsko djelovanje.

Kada su u pitanju postignuti rezultati, prema informacijama koje su mi dostavljene iz resora

ministra Radulovica - u periodu od 01.01. do 01.07.2018. godine, postupajuci po sluzbenoj

duznosti, urbanisticko-gradevinska inspekcija izvrsila je inspekcijski nadzor 801 objekta. Na

osnovu utvrdenlh nepravilnostl, a uz zapisnike, saclnjene fotoelaborate I ostalu prikupijenu

dokumentaciju, donljeto je preko 300 rjesenja koja vec proizvode pravne posljedice. Dakle,

upitna je Vasa ocjena da je ucinak zakona u ovom segmentu - negativan!

U odnosu na Vase cetvrto interesovanje, odnosno konstataciju, koristim priliku da obavijestim

da je orto foto snimanje Crne Gore na znacajnom dijelu teritorije zavrseno. Time je ispunjen

jedan od predusiova za praviino sprovodenje clljeva zakona, koji otklanjaju svaku sumnju u
sadrzaj buduceg Plana generalne regulaclje.

Radi pojasnjenja, orto foto snimak onemogucava legalizuju objekata koji obavijenim

snimanjem nijesu evidentirani, te se samim tim isti nece naci u planskom dokumentu, vec ce

se na te objekte ce primijeniti zakonom propisane mjere.

Postovani potpredsjednice,

Da rezimiramo - Crna Gora nije privatna imovina nikog od nas da bismo kroz optiku

kratkorocne politike, a ne struke, posmatrali ovo vazno pitanje. Takode zelim i da se saglasimo

sa ocjenom da je prostor veliko bogatstvo 1 rijedak razvojni potencijal nase zemlje.

Percepcija dijela javnosti, koja provijava i u Vasem obrazlozenju, govori da ipak postoji veliki

broj onih koji nijesu objektivnog stava i poimanja kad je u pitanju planiranje i uredenje
prostora.

No, takvoj praksi se mora stati na kraj. Svaki vlasnik bespravnog objekata imao je mogucnost

da pokrene postupak legalizacije 1 placanjem komunalnih naknada na rate, konacno rljesi
pravni status objekata, i uveca vrijednost svoje imovine.

Da ne bude pogresne interpretacije, ponavljam ono sto je posebno vazno-sredstva koja budu
prihodovana za te namjene bice usmjerena na poboljsanje usiova zivota bas na tim prostorima

na kojima je izvrsena legalizacija: od unapredenja komunalne infrastrukture do izgradnje
nedostajucih objekata od drustvenog znacaja.



Dakle, guranje pod tepih ovog pitanja, i odstupanje od obaveza definlsanih zakonom, iako

politick] vrlo oportuno, doprinijeio bi daljoj devastaciji prostora, sto ni pod kojim okolnostima

ne smijemo dopustitil Kao odgovorni ljudi i politicari, moramo prije svega nastojati da

nastavlmo sa dostizanjem boljlh usiova zivota za svakoggradanina.

Zakon o planiranju prostora 1 izgradnji objekata upravo ima za cllj da se svima omoguci da pod

jednakim usiovima, bez izuzetaka, ostvaruju svoja prava all i ispunjavaju svoje obaveze prema

Drzavi.

Da 11 postoje manjkavosti u primjeni, I da 11 ce ih bit! u buducnosti - volio bih da imam moc da

predvidlm. All ako me pitate: da 11 smo na pravom putu kada je u pitanju oblast planiranja

prostora - siguran sam da jesmo, i uvjeren da ce I vrljeme pred nama to dokazati.

A to potvrduje i nekoliko desetina hlljada odgovornih gradana Crne Gore koji su podnijeli

zahtjevza legalizaciju bespravno sagradenih objekata.


